
                                              

Motie buiten de orde ‘JA/JA, je moet schieten, 
anders kun je niet scoren’   
Indieners: Charlotte Brand (PvdA) en Daan Moerkerk (GroenLinks)

De gemeenteraad van Nijmegen, in de vergadering bijeen op 22 december 2022 

Constaterende dat:
• Al in 2016 door de PvdA en GroenLinks het initiatief is genomen tot invoering van de 

JA/JA-sticker, het zogenoemde opt-in systeem; 
• Inzet hiervan is het tegengaan van papierverspilling, verspilling van inkt en brandstoffen; 
• Met een dergelijke sticker op de brievenbus een bewoner aangeeft wel 

ongeadresseerde reclamefolders en huis-aan-huis-bladen te willen ontvangen. Zonder 
een sticker mag er geen ongeadresseerd reclamewerk in de brievenus worden gestopt; 1

• Het college in maart 2018 schriftelijk positief heeft gereageerd op het voorstel, het 
college in die brief heeft laten weten dat er een principebesluit genomen is om de 
sticker in te voeren (met als doel 1 januari 2020), met de kanttekening dat men de 
uitkomst van rechtszaken over de sticker wil afwachten. 

• Uitvoering tot op heden nog niet is gebeurd en er in maart 2021 door het huidige college 
werd gezegd dat ze wil wachten gezien de laatst lopende rechtszaak bij de Hoge Raad 
over de rechtmatigheid van invoering van het nieuwe systeem.

Overwegende dat:
• De Hoge Raad in september 2021 uitgesproken heeft in het voordeel van de gemeentes2 

en hierdoor de grootste belemmering tegen invoering van de sticker is weggenomen; 
• Dat een aantal gemeentes (bijvoorbeeld Amsterdam, Rotterdam, Haarlem, Utrecht, 

Tilburg en Den Haag) al voor de gerechtelijke uitspraak tot uitvoering overgegaan is en 
er na de uitspraak een stortvloed aan gemeentes is die hebben aangekondigd dat ze de 

1 Uit evaluaties blijkt dat dit per huishouden op jaarbasis zo’n 33 kilo papier per jaar scheelt. 
2 https://www.hogeraad.nl/actueel/nieuwsoverzicht/2021/september/invoering-stickers-gemeente-
amsterdam-onrechtmatig/



sticker op korte termijn gaan invoeren. Het gaat onder andere om Zwolle, Zevenaar, 
Heemstede, Gouda, De Bilt, Vlaardingen, Hengelo, Winterswijk, Bronckhorst en Soest. 

• Nijmegen, zeker ook als toonbeeld van een duurzame stad, in dit rijtje niet mag 
ontbreken; 

• Het college, in antwoorden op artikel 39 vragen van de fracties van PvdA en GroenLinks, 
aangeeft minstens een half jaar nodig te hebben om te inventariseren of invoering 
mogelijk en gewenst is; 

• Nijmegen in 2018 al heeft aangekondigd dat men uitvoering onderzoekt, het wiel niet 
opnieuw hoeft uit te vinden en kan leren van al de bovengenoemde gemeentes. 

Verzoekt het college: 
1. Om zo spoedig mogelijk in contact te treden met gemeentes die reeds zijn overgegaan 

tot invoering van de JA/JA-sticker ten einde daar lessen te leren die kunnen worden 
ingezet in Nijmegen inzake invoering van het opt-in systeem in onze stad. 

2. Om in januari 2022 te komen met een raadsvoorstel tot invoering van de JA/JA sticker en 
daarover de raad te informeren. 

En gaat over tot de orde van de dag.
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